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Z á p i s 
z 5. jednání komise Rady hl. m. Prahy „Rada světové památky“ (dále jen RSP), které se 
konalo dne 6. 11. 2013 od 14:00 hod ve Škodově paláci – reprezentační prostory primátora hl. 
m. Prahy (Škodův salonek – místnost č. 136). 

 

přítomni:  12 členů komise, dle předložené prezenční listiny 
nepřítomni: 1 (Mgr. Jiří Vajčner, PhD.) 
omluveni: 1 (Mgr. Jiří Vajčner, PhD.)  
neomluveni: 0 

 přizvaní hosté: Doc. Ing.arch. Miroslav Cikán   
    Ing.arch. Monika Čermáková 
    Doc. PhDr. Jiří T. Kotalík, CSc.  
    Doc. Ing.arch. Roman Koucký 
    Ing. arch. Jan Sedlák 
   
Každému členovi komise byly předány následující materiály: 

- Důvodová zpráva k připravovanému tisku do Rady hl. m. Prahy k záměru Odboru 
památkové péče HMHP na realizaci veřejné zakázky „Architektonicko-urbanistická 
analýza Pražské památkové rezervace“ 

- Struktura Architektonicko-urbanistické analýzy Pražské památkové rezervace 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 
 

I. Zahájení a úvodní procedurální záležitosti 
1. Schválení zápisu ze 4. jednání dne 4. 9. 2013 (zápis byl podepsán předsedou, 

tajemníkem a ověřovatelem RSP) – bez připomínek. Pro příští zasedání bylo 
přislíbeno členům RSP zaslat v dostatečném časovém předstihu jak podrobnější 
záznam z jednání, tak znění oficiálního zápisu. 
 
Hlasování: 10 pro – 0 proti – 2 se zdrželi; zápis ze 4. jednání RSP konaného 
dne 4. 9. 2013 byl schválen. 
 

2. Schválení programu 5. jednání  
 
Hlasování: 12 pro – 0 proti – 0 se zdržel; program 5. jednání RSP byl 
schválen. 
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3. Schválení účasti hostů - Doc. Ing.arch. Miroslava Cikána, Ing.arch. Moniky 
Čermákové, Doc. PhDr. Jiřího T. Kotalíka, CSc., Doc. Ing.arch. Romana 
Kouckého a Ing.arch. Jana Sedláka 
 
Hlasování: 12 pro – 0 proti – 0 se zdržel; RSP souhlasí s účastí hostů na svém 
5. jednání.  
 

II. Informace k Metropolitnímu plánu  
 

Doc. Ing.arch. Roman Koucký informoval členy RSP o přibližném časovém 
harmonogramu zpracovávání Metropolitního plánu. Mimo jiné uvedl, že dochází 
k souběhu zpracování několika koncepčních, pro Prahu významných dokumentů – 
Metropolitního plánu, Strategického plánu a Management planu Historického centra 
Prahy. 
 
RSP konstatuje následující usnesení: 

 
Rada světové památky bere na vědomí informace o dosavadním stavu příprav 
Metropolitního plánu a vyhrazuje si právo a žádá zpracovatele o pravidelné 
informace o dalším průběhu zpracování částí plánu, které se týkají Pražské 
památkové rezervace a jejího ochranného pásma. RSP dále doporučuje, aby 
pracovní verze Metropolitního plánu byla v předstihu zaslána Výboru světového 
dědictví UNESCO.  

Hlasování: 11 pro – 0 proti – 1 se zdržel; usnesení bylo přijato. 

III. Informace o průběhu zpracování Management planu Historického centra Prahy  
 

Ing.arch. Jan Sedlák informoval členy RSP o aktuálním stavu zpracování Management 
planu historického centra Prahy. Poreferoval o proběhlém workshopu k této 
problematice a zmínil, že na jaře 2014 se bude konat další workshop. Ing.arch. 
Sedláka doplnil  Doc. Ing.arch. Miroslav Cikán a uvedl, že účastníci sepíší krátké 
eseje/statě, které se stanou součástí zpracovávaného Management planu. Členové RSP 
uvítali souběh zpracovávaných pražských koncepčních dokumentů – Metropolitního 
plánu, Strategického planu a Management planu, který přispěje k provázanosti 
uvedených dokumentů. 
 
RSP konstatuje následující usnesení: 
 
Rada světové památky bere na vědomí informace o průběhu zpracování 
Management planu Historického centra Prahy a vyhrazuje si právo a žádá 
zpracovatele o pravidelné informace o dalším průběhu zpracování tohoto 
dokumentu.  

Hlasování: 11 pro – 0 proti – 1 se zdržel; usnesení bylo přijato. 
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IV. Informace o práci bývalé Pracovní skupiny primátora k zajištění revitalizace 

Staroměstského náměstí a okolí  
 
Doc. PhDr. Jiří T. Kotalík, CSc. zpravil RSP o funkci a náplni práce bývalé Pracovní 
skupiny primátora k zajištění revitalizace Staroměstského náměstí a okolí. Navrhl 
RSP, že provede důkladnou rešerši výsledků práce skupiny a na příštím zasedání RSP 
o tomto poreferuje zevrubněji. RSP s tímto návrhem souhlasila.   
 
RSP konstatuje následující usnesení: 

Rada světové památky vyslechla informaci o práci bývalé Pracovní skupiny 
primátora k zajištění revitalizace Staroměstského náměstí a okolí. Při řešení 
otázek týkajících se Staroměstského náměstí a okolí Rada světové památky 
využije rozsáhlých zkušeností Doc. PhDr. Jiřího T. Kotalíka, CSc. a bude jej zvát 
na svá jednání jako stálého hosta. Rada světové památky žádá Doc. PhDr. Jiřího 
T. Kotalíka, CSc. o přednesení zevrubné informace o problematice a stavu 
příprav revitalizace Staroměstského náměstí a okolí na příštím jednání RSP.  

Hlasování: 11 pro – 0 proti – 1 se zdržel; usnesení bylo přijato. 

 
V. Architektonicko-urbanistická analýza Pražské památkové rezervace – předložení 

záměru MHMP–Odboru památkové péče určeného do Rady hl. m. Prahy ke 
schválení/doplnění RSP 

 
Tajemník komise informoval členy RSP, že již v srpnu 2011 bylo Radou hl. m. Prahy 
odsouhlaseno zpracování Architektonicko-urbanistické analýzy Pražské památkové 
rezervace a v současné době se přistupuje k prvním krokům její realizace.  
 
RSP konstatuje následující usnesení:  
 
Rada světové památky doporučuje Radě hlavního města Prahy schválit zadání 
Architektonicko-urbanistické analýzy Pražské památkové rezervace.  

Hlasování:  11 pro – 0 proti – 1 se zdržuje; usnesení bylo přijato.  

Po odhlasování tohoto usnesení odešli dva členové RSP – Ing.arch. Václav Vondrášek 
a Ing. František Stádník.  
 

VI. Různé  
1. Další aktuální témata a odborná diskuse  
 
Předseda RSP mimo program zařadil informaci o stavu několika objektů v Pražské 
památkové rezervaci. Pro diskusi RSP konstatuje následující usnesení:  
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Rada světové památky vyjadřuje svůj protest proti provedené demolici 
památkově hodnotného průčelí bývalé tiskárny v Opletalově ulici. Radu světové 
památky znepokojuje skutečnost, že bylo upuštěno od památkové ochrany 
fasády, ačkoliv se s ní počítalo v projektu novostavby na daném místě. Rada 
světové památky varuje, že takový případ se může stát precedentem pro 
případné další demolice v Pražské památkové rezervaci. 

Hlasování:  9 pro – 0 proti – 1 se zdržuje; usnesení bylo přijato.  

 

Předseda RSP navrhl zbylé body z VI. bodu programu (Různé) odložit na příští 
jednání RSP a zařadit je ihned po procedurálním bodu č. I. S návrhem předsedy 
souhlasí všichni přítomní.  

Příští zasedání Rady světové památky se uskuteční 15. ledna 2014 ve 13:00 ve 
Škodově paláci – reprezentační prostory primátora hl. m. Prahy (Škodův salonek 
– místnost č. 136).  

 

 
Zapsal:  Mgr. Jan Kněžínek – tajemník komise, tel.: 236 002 096 
 
 
Ověřil:  Ing. František Stádník – člen komise 
 
 
Za správnost: Doc. PhDr. Josef Štulc – předseda komise 
 
V Praze 7. 11. 2013 


